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Miljøkomiteen 
Møte 1/2020, 10. februar 2020 
Norsk Bergindustri, Middelthunsgate 27, Oslo 
______________________________________________________________ 
Referat 
 
Til stede:  
Bodil Eggen, Franzefoss AS (Komiteleder) 
August Kjerland, Koldeborg og Landvik PukkverkAS 
Rolf Nilsen, Lundhs AS 
Nancy Schreiner, Rana Gruber AS 
Hjalmar Tenold, Asplan Viak 
 
Fra Norsk Bergindustri: Anita Helene Hall, Njål Hagen og Lars-Erik Sletner 
 
Ikke til stede: 
Rolf Bohne, NTNU 

 
Saksliste 

Sak  Tema Ansvar  

2020/1/1 

 

Referat fra forrige møte, 18.september 2019 
Gjennomgått og godkjent 
 

Bodil/Alle  

2020/1/2 

 

Oppsummering fra strategiseminar, 18. november 2019 

Endret navn til innspillmøte. Gjennomgangen dag én gir et godt innblikk i 

hva de andre komiteene jobber med og tilbakemeldingene var at dette er 

nyttig for alle. Det legges opp til samme type møte også i år med 

komitegjennomganger i november, dato kommer.  

Dag to møte med komitelederne og styret i Norsk Bergindustri, hvor man 

blant annet gjennomgikk foreningens strategimål. 
 

Anita 

2020/1/3 

 

Miljøkonferansen. Oppsummering fra 2019. Tanker om program og 

arrangement 2020/2021 

Positive tilbakemeldinger fra både komiteen og deltakerne 

Én dag – ett tema – ga et fint innblikk i den spesifikke problematikken. 

Årets konferanse - viderefører opplegget med kun én dag, mye arbeid om man 

skal utvide med en halv/hel dag ekstra.  

Kom med innspill til tema, innhold, foredragsholdere osv, så tar sekretariatet 

arbeidet med å sy sammen programmet.  

Ønske om 60 – 80 deltakere 

Forslag om å arrangere en Bergindustri-uke hvor Miljøkonferansen kunne bli en 

del av denne.  Arrangeres tidlig vår - mars - før påske.  

Forslag til tema:  

Støy, så lenge noe oppleves som støy/bråk sier kommunelegene at det er støy, 

selv om man holder seg innenfor kravene.  

Bodil/Anita/Alle 
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Masseforvaltning – bruk av overskuddsmasser, gjenbruk, midlertidige 

massedeponier (massehotell), osv.   

Produktivitet – effektivitet - miljø - økonomi - totalbildet ved håndtering av 

massene. 

 

2020/1/4 Elektrifisering av maskiner og utstyr i bergindustrien, oppfølging fra Bergfalds 
innlegg på forrige møte. Noe komiteen kan gå videre med? 
Fortsatt et stykke frem i tid, men utviklingen går fremover. 
Elektrifisering bør tas med som tema på fremtidige konferanser etc.  
 

Alle 

2020/1/5 Demping av nitrogenutslipp kartlegging/tiltak. Hva kan gjøres? 
Krav om å treffe tiltak for å redusere utslippene – krav fra fylkesmannen 
Det å rense nitrogen i vann er en omfattende prosess, må gjøres i store anlegg, 
lar seg ikke gjøre i små bekker.  
Hvor stort bidrag nitrogen har til tilveksten i vassdrag er det delte meninger om i 
fagmiljøene.  
Titania har et prosjekt om å redusere nitrogeninnholdet. 
Foreløpig uforløst - ikke noe stort tema på pukkverkene ennå, men kan komme.  
Tema som kan jobbes videre med. 
 

Bodil/alle 

2020/1/6 Deltagelse i Euromines og UEPGs Miljø-komiteer 

Norsk Bergindustri er medlem i begge europeiske organisasjonene. 
Euromines er for gruveindustrien mens UEPG er for pukk og grus.  
Sekretariatet har ikke mulighet til å delta fullt ut og det oppfordres til 
engasjement/deltakelse fra medlemmene i Miljøkomiteen.  
To hovedmøter pr år – vår og høst.  
Om noen ønsker å engasjere seg, ta kontakt med sekretariatet.  
 

Anita 

2020/1/7 Diskusjon om videre arbeidsoppgaver for Miljøkomiteen 
Blant arbeidsoppgavene det skal jobbes videre med er overskuddsmasser, 
utslipp i alle forme og elektrifisering. 
Miljødirektoratets Faktaark M-1243 – uklart hvordan dette blir håndtert av blant 
annet fylkesmenn. Bør tas opp med rette instanser.   
Asplan Viak skal ha møte med miljødirektoratet og Fylkesmannen i mars og 
Hjalmar informerte om at han kan dele info fra dette møtet neste gang 
Miljøkomiteen møtes.  
Anita informerte om Deponikomiteens workshop i juni i Egersund. Målet er å 
lage et rammeverk til en global veileder for sjødeponering.  

Anita 

2020/1/8 

 

Rundt bordet, status ulike prosjekter 
 

Alle 

2020/1/9 

 

Eventuelt 
Hvordan forholde seg til videre håndtering av deponerte masser og forhøyde 
verdier. Komplisert lovverk gir mange forskjellige løsninger på massehåndtering. 
Faktaark fra Miljødirektoratet - M-1243 
Forskjell på gjenbruk – ingen prosessering - og gjenvinning som inkluderer 
prosessering og kan medføre en full utslippstillatelse. 
Lars-Erik informerte om sak som ble publisert om Arbeidstilsynets 
oppmerksomhet rundt kontroller/ettersyn.   
Vårmøte: 26. mai 
Høstmøte: 21. september 
Innspillmøte: 23. november 

Alle 
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